

СОДЕРЖАНИЕ

ПАТРИАРШИЕ ЭНЦИКЛИКИ. БЛАГОСЛАВИТЕЛЬНЫЕ ГРАМОТЫ

Энциклика Его Святейшества Гарегина II, Католикоса ВсехАрмян, господину Ричарду Оганесяну.....3

Слово Его Святейшества Гарегина II, Католикоса ВсехАрмян, по случаю праздника Св. Вардананитов.....5

ПРОПОВЕДИ

Проповедь иеромонаха Погося Варданяна в Кафедральном соборе Святого Эчмиадзина8

ИСТОРИКИ-ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

КАРЕН МАТЕВОСЯН — Самвел Анеци и его продолжатели о построении несколькихмо настыррей.....11

НОРИК САРГСЯН — Переселение армян Персии российскими властями в 1828 году.....22

АШОТ АЙРУНИ — Армянский вопрос во внешней политике Германии осенью 1918 года28

ЕРДЖАНИК ГЕВОРКЯН — Тайное осведомление по средствам армянской кинесики.....45

ГЕВОРГ МАДОЯН — Книга Юбилеев об Армении58

СООБЩЕНИЯ

АРСЕН АРУТЮНЯН — Новоявленные эпитафии из монастыря Св.Рипсимэ.....71

АРАМ ОГАНЕСЯН — Отношения между Киликийским рмянским царством и Иконийским султанатом в 1198-1219 годах.....83

АЙК КАРАПЕТАН — Гандзасарский католикосат в конце XVII и в начале XVIII веков94

ГРАНТ ОГАНЯН — Военно-политическая деятельность Дро во время армяно-грузинской войны 1918-ого года.....100

ЕРМИНЭ БАБУРЯН —Вещественные символы родины в прозе Заграта108

ДУХОВНЫЕ ЧТЕНИЯ

СВЯЩЕННИК ГЕВОНД МАИЛЯН — Новые вызовы.....115

РЕЦЕНЗИЯ. БИБЛИОГРАФИЯ

АРУТЮН ОВНАТАН- Книга добрых свидетельств.....123

ЦЕРКОВНЫЕ НОВОСТИ.....140

CONTENTS

ENCYCLICALS AND LETTERS OF BLESSING

Letter of Blessing of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to Mr. Richard Hovhannisyan.....3

Message of His Holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, on the occasion of the Commemoration of Sts. Vardanants.....5

SERMONS

Sermon delivered by Rev. Fr. Poghos Vardanyan during the Divine Liturgy celebrated in the Cathedral of Holy Etchmiadzin.....8

HISTORICAL-PHILOLOGICAL STUDIES

KAREN MATHEVOSYAN – On the construction of some monasteries by Samvel of Ani and his followers11

NORIK SARGSYAN – Resettlement of Persian Armenians by the Russian authorities in 1828.....22

ASHOT HAYROUNI – The Armenian issue in the German foreign policy in autumn of 1918.....28

YERJANIK GEVORGYAN - Secret informing through Armenian cinesica.....45

GEVORG MADOYAN – Book of Jubilee.....58

ESSAYS

ARSEN HAROUTIUNYAN – Newly discovered epitaphs in the Monastery of St. Hripsimeh.....71

ARAM HOVHANNISYAN – Relations between the Armenian Kingdom of Cilicia and Sultanate of Iconia from 1198 to 1219.....83

HAYK KARAPETYAN – Catholicossate of Gandzasar at the end of the 17th and at the beginning of the 18th centuries.....94

HRANT OHANYAN – Military-political activity of Dro during the Armenian-Georgian war in 1918100

HERMINE BABOURYAN – Subject symbols of the motherland in the poetry of Zahrat....108

SPIRITUAL READINGS

FR. GHEVOND MAILYAN – New challenges115

LITERARY REVIEW

HAROUTIUN HOVNATHAN – Book of good testimonies123

BRIEF CHURCH NEWS.....140

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹԻՒՆ

ՀԱՅՐԱՊԵՏԱԿԱՆ ԿՈՆԴԱԿՆԵՐ. ՕՐՀՆՈՒԹԵԱՆ ԳՐԵՐ

Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի օրհնութեան գիրը տիար Ռիչըրտ Յովհաննիսեանին.....3

Ն.Ս.Օ.Տ.Տ. Գարեգին Բ. Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսի խոսքը Սուրբ Վարդանանց տոնի առիթով.....5

ՔԱՐՈՋԽՕՍԱԿԱՆ

Տ. Պողոս աբեղա Վարդանյանի քարոզը՝ խոսված Սուրբ Էջմիածնի Մայր Տաճարում.....8

ՊԱՏՄԱԲԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ԿԱՐԵՆ ՄԱԹԵՐՈՍՅԱՆ – Սամվել Անեցիյն եւ նրա շարունակողները մի քանի վանքերի կառուցման մասին.....11

ՆՈՐԻԿ ՍԱՐԳՍՅԱՆ – Պարսկահայերի 1828 թ. վերաբնակեցումը ռուսական իշխանությունների կողմից.....22

ԱՇՈՏ ՀԱՅՐՈՒՆԻ – Հայկական խնդիրը Գերմանիայի արտաքին քաղաքականության մեջ 1918 թ. աշնանը.....28.

ԵՐԶԱՆԻԿ ԳԵՒՐԳՅԱՆ – Ծածուկ իրազեկումը հայոց շարժասութեան միջոցներով.....45

ԳԵՐԳ ՄԱԴՈՅԵԱՆ – Յոբելեանից գիրքը՝ Հայքի մասին.....58

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

ԱՐՍԵՆ ՀԱՐՈՒԹՅՈՒՆՅԱՆ – Նորահայտ տապանագրեր Ս. Հռիփսիմեի վանքից.....71

ԱՐԱՄ ՀՈՎՀԱՆՆԻՍՅԱՆ – Կիլիկիայի հայկական թագավորության եւ Իկոնիայի սուլթանության հարաբերությունները 1198-1219 թվականներին.....83

ՀԱՅԿ ԿԱՐԱՊԵՏՅԱՆ - Գանձասարի կաթողիկոսությունը ԺԷ. դարի վերջերին եւ ԺԸ. դարի սկզբին.....94

ՀՐԱՆՏ ՕՅԱՆՅԱՆ - Դրոյի ռազմաքաղաքական գործունեությունը 1918 թ. հայ-վրացական պատերազմի ժամանակ.....100

ՀԵՐՄԻՆԵ ԲԱԲՈՒՆՅԱՆ – Հայրենիքի առարկայական խորհրդանիշները Ձախրատի չափածոյում.....108

ՀՈԳԵՒՐ ԸՆԹԵՐՑՈՒՄՆԵՐ

Տ. ՂԵՒՆԴ ՔԱՀԱՆԱ ՄԱՅԻԼՅԱՆ – Նոր մարտահրավերներ.....115

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ՀԱՐՈՒԹՅՈՒՆ ՀՈՎԱԹԱՆ - Գիրք բարի վկայությունների.....123

ԵԿԵՂԵՅՈՒ ԲԵՄ. ԼՈՒՐԵՐ.....140